
Beszámoló a Kar kommunikációjáról 

a Kari Tanács 2021. december 2-i ülésén 

Tisztelt Kari Tanács! 

A következőkben a TÓK elmúlt három évének kommunikációs folyamatait/sarokpontjait foglalom 

össze.  

Az egyetemeken az oktatáshoz kapcsolódó kommunikációs tevékenység komplex feladat és 

viszonylag új terület: az egyetemi életnek saját ritmusa, menete van, a kommunikációnak pedig 

szorosan ehhez kell kötődnie. Bár nem vagyunk nagy Kar, de nehéz koordinálni az intézmény 

kommunikációs feladatait, hiszen sokszínűek vagyunk, 10 tanszékünk van, amelyek önállóan is 

kommunikálják felhívásaikat, programjaikat és eredményeiket, de vannak olyan események, melyeket 

központi kommunikáció részeként kell kezelni. 

Mindig is nagy hangsúlyt fektettünk és fektetünk a mai napig magára a nagy múltú intézményre, tehát 

az intézményi PR-re koncentrálunk, valamint a tudásszolgáltatásokra (alapszakokra, tanárképzésre, 

most már az MA szakunkra is, konkrét programokra, szakmai konferenciákra). Vannak alapképzési 

programjaink, amelyeket a képzési piacokon kell valamilyen szinten versenyeztetni és értékesíteni, 

hiszen itt alapvetően a többi hasonló képzést nyújtó intézménnyel versengünk a hallgatókért és a 

forrásokért. Nem felejtkezhetünk meg a tudománykommunikációról vagy tudománymarketingről 

sem, eredményeinket, magát a tudást is a lehető legszélesebb körben, ugyanakkor differenciáltan kell 

eljuttatnunk a társadalom egyes szereplőihez. 

Mindezekhez a TÓK-nak szűkös anyagi források és személyi feltételek álltak rendelkezésre. 

Az ELTE Tanító- és Óvóképző Kar kommunikációs stratégiája tulajdonképpen az elmúlt három évben 

kapott igazi hangsúlyt, egyrészt a 150 éves évforduló okán, másrészt amiatt, hogy az országos 

tendenciával párhuzamosan felvételi számaink minden szakunkon erősen csökkentek. A Kar 

kommunikációjának erre kellett reflektálnia. 

TÓK kommunikációs stratégiája 2018-tól 

150 éves évforduló volt az első sarokpont a TÓK kommunikációjában: a jubileumi évvel kapcsolatban 

Operatív Bizottság jött létre, amely szervezte és koordinálta a tennivalókat, a honlapon külön oldalt 

szenteltünk az évfordulónak, ünnepi kötetekkel, programokkal (pld. 150 év/150 km sportprogram, 

ünnepi tanévnyitóval a Budapest Kongresszusi Központban), MTA konferenciával tettük emlékezetessé 

az eseményt. Az évfordulóval kapcsolatban még rendelkezésre álltak anyagi források, amelyek 

segítségével méltón tudtunk ünnepelni: molinókat, roll-up-okat, prospektusokat, egyedi 

szóróajándékokat készíttettünk. 

Második sarokpont a csökkenő felvételi számok: 

Az ELTE Tanító- és Óvóképző Kar egy nagy múltú, jelentős hagyományokkal rendelkező, mindig 

megújuló intézmény, de ennek ellenére csökkentek felvételi számaink. A pedagógusképzésekre 

általánosan 10-20 százalékkal kevesebb diák jelentkezett 2019-től. Idén a tavalyi létszámot tartani 

tudtuk, a kilátások még sem kedvezőek a jövőre nézve.  

Ezzel kapcsolatban az egyik fő kommunikációs feladatunk tehát a beiskoláztatási kampány 

(rekrutáció), amely során elsősorban a középiskolás diákokkal kell megismertetnünk szakjainkat, a 

hallgatói élet számos vonzó aspektusát.  

 



Hangsúlyok a rekrutációs kampányban: ELTE 

Egyetemi felmérés szerint a bent lévő és a leendő hallgatók ELTE-képe hagyomány- és tekintélytisztelő. 

Az ELTE nemcsak jól csengő márkanév, a legszínvonalasabb oktatási intézmény az országban, hanem 

presztízs és garancia. Az ELTE-s diploma minden szakma esetében versenyelőnyt jelent, meghatározó 

a kari identitás, kiváló szakembergárda, az oktatás színvonala, a családias légkör. 

Budapest 

Az előnyünk azonban egy kicsit a hátrányunkká vált: elkényelmesedtünk, a hagyományos csatornák a 

beiskolázásnál nagyon jól, majdhogy nem automatikusan működnek. A nagyobb méretű intézmények 

klasszikus hagyományokkal, klasszikus működési mechanizmussal, klasszikus értékrenddel bírnak, 

miközben a kis intézmény már méreténél fogva is sokkal rugalmasabb, könnyebben alkalmazkodik a 

változásokhoz. Jobb a kommunikációja, és célratörőbb, praktikusabb dolgok érvényesülnek.  

A rekrutáció célcsoportja: a leendő hallgatók (és szüleik!) 

Egy középiskolás diák (szüleik) eléréséhez elsősorban az internetes megoldásokat (honlap, közösségi 

oldalak) használjuk, de a személyes jelenléttel megszervezett programokkal és rendezvényekkel is meg 

tudjuk őket szólítani. Oktatóink és hallgatóink szinte minden héten elmennek budapesti és vidéki 

középiskolai nyílt napokra, hogy megismertessék a diákokkal szakjainkat, vonzóvá tegyék a TÓK-ot. 

ELTEfeszt, TÓK Nyílt Napok, Educatio szakkiállítás 

2020. január 17-i Nyílt Napi rendezvényünket még meg tudtuk tartani személyes jelenléttel, a 

következő tanévben a járványhelyzet miatt már csak az online térben tudtuk a középiskolásokat 

megszólítani, ekkor lett igazán kiemelt fontosságú, de nem csak a leendő, hanem a bent lévő 

hallgatóink és alumnusaink számára, a honlap és a napi jelenlét a közösségi oldalakon, programok 

közvetítése a YouTube-on. 

Ha a középiskolások még nem tudják, mit válasszanak, ezeken a programokon lehet őket orientálni. 

Később lehet ugyan, hogy nem jelentkeznek hozzánk, de akkor már regisztráltuk őket, s hátha a 

későbbiekben továbbképzéseink vagy mesterszakunk iránt érdeklődnek.  

Amikor bekerülnek a hallgatók a TÓK-ra folytatódik a kommunikációs folyamat: a leendő hallgatókon 

kívül tehát fókuszálnunk kell a bent lévő hallgatókra is. Célunk elsősorban: a lemorzsolódás 

megakadályozása. 

Belső kommunikációs eszközökkel tudjuk a kapcsolatot tartani velük, a hallgatói információs 

rendszerrel (honlap, Neptun, Teams), hallgatói tanácsadással, tehetséggondozással, hallgatói 

közösségi élet támogatásával: programokkal, kari rendezvényekkel (pld. Gólyatábor, Vissza az 

egyetemre – SchoolTúra, Kari Napok stb.), az igen népszerű közösségi oldalakkal, hallgatói zárt 

csoportokkal. 

Kiemelném még a nyomtatott megjelenést is a Karon belül, faliújságokkal, a HÖK központi információs 

felületével, tanszékek saját tablóival, folyosói megjelenésekkel tudjuk a hallgatók figyelmét felkelteni 

és informálni őket.  

Ha végeztek hallgatóink, akkor sem engedjük el a kezüket, mer lehetőségük van csatlakozni a TÓK 

Alumni Tagozatához, melynek célja, hogy friss diplomásaink kötődjenek a Karhoz, régebben végzett 

hallgatóinkat visszacsatoljuk és a TÓK Baráti Körét támogassuk. 

Végezetül, de nem utolsó sorban a belső kommunikáció célcsoportjai az oktatók és oktatást/kutatást 

segítő munkatársak is: őket elsősorban e-mailben (listbox) érjük el, de fontos a havonta megjelenő 



belső tájékoztatónk, honlap, közösségi oldalak, de megemlíthetem a minden évben szeptemberben 

megtartott oktatói/dolgozói értekezletet és a Dékáni Szakmai Napokat is.  

A 2020-ban megalakult Kari Kommunikációs Bizottság feladatai közé tartozik pld.:   

tok.elte.hu oldalhoz kapcsolódó folyamatos tartalomszolgáltatás 

Napi rutinná vált, hogy monitorozzuk az ELTE központi honlapját és közösségi oldalait, sokszor onnan 

értesülünk a kart érintő hírekről. Törekszünk arra, hogy szinte minden nap frissítsük, aktualizáljuk a 

Hírek menüpontot, valamint, hogy az Eseményekhez is minél több programot feltöltsünk. TÓK a 

médiában részhez az oktatók küldik média megjelenésüket, de már az ELTE központi honlapjáról is 

jelentettünk meg médiamegjelenést a kari honlapon. Gyorselérés oldal létrehozása a hallgatók kérésre 

történt, létrehoztunk egy jól áttekinthető Felvételizőknek és Felvettek oldalakat, minden számukra 

fontos információval, de megújult például az óvodapedagógus hallgatók gyakorlati képzésével 

foglalkozó oldali is, sokkal áttekinthetőbb, informatívabb lett. 

Jelentések a Google Analytics (weboldal analitica) segítségével a honlapunkra vonatkozóan: 

 

https://www.tok.elte.hu/


 

 

 

Közösségimédia-felületeinek kezelése 

Facebook 

A TÓK Facebook oldalát 2018. július 3-án hoztuk létre. Az oldal kezelését 2019 közepén vettem át a 

HÖK-től, első posztom abban az évben július 1-én volt. Jelenlegi állás szerint a TÓK fb oldala 

 

Akkor abból a koncepcióból indultam ki, hogy a közösségi oldalon egy kicsit lazább, “lezserebb”, 

esetenként humorosabb híreket, szövegeket és képeket osztok meg, amit a követők szívesebben 

https://www.facebook.com/eltetok


lájkolnak. Ezen az elképzelésen nem változtattam, úgy gondolom, hogy így jól működik az oldal, 

folyamatosan növekszik a követők és lájkolók száma. 

A Facebook-kal kapcsolatban visszatérnék arra, hogy ahogy 2020 áprilisban, majd egy évvel később 

2021 tavaszán visszaigazolódott a felvételi számokból, hogy kevesebb hallgató jelentkezett hozzánk, 

illetve, hogy többen a második és harmadik helyen jelölték meg a Kart, világossá vált, országos 

kampány indítása lesz szükséges, hogy azok, akik a 2. illetve 3. helyen jelölték meg a TÓK-ot, a Karra 

adják be első helyen végleges jelentkezésüket. Ebben kaptunk segítséget az ELTE Kommunikációs, 

Marketing és Rekrutációs Igazgatóságától, akik fizetett Facebook hirdetéssel (Tedd az ELTE TÓ-ot az 

első helyre, Válasz a TÓK-ot) mozdították előre kampányunkat, augusztusban segítették pótfelvételi 

eljárásunkat, majd a szakirányú továbbképzéseink jelentkezési számait erősítették, ezzel szépítve 

felvételi számainkat, statisztikánkat.    

 

 



 

Instagram 

2019 december végén indítottam a TÓK hivatalos Instagram oldalát.  

Legkedveltebb poszt: 

 

 

 

 

https://www.instagram.com/elte_tok/


YouTube 

102 feliratkozóval rendelkezünk, a legtöbbet megtekintett videó: alkalmassági vizsgák, 2070 

megtekintéssel, utána 1344 megtekintéssel Why choose Kindergarten Education Programme BA at 

ELTE?  

Sok, hallgatók által készített rövid kis campust, könyvtárat vagy képzést bemutató videó készült, ezekre 

is szívesen kattintanak. 

Itt kell meg említenem, hogy nagyon sok tanszék és a Könyvtár is igen aktív a honlapon és a közösségi 

oldalakon, tevékenyen segítik a kari kommunikációs tevékenységet.  

 

TÓK Alumni Tagozat felülete – 181 tagunk van, ezt mindenképpen szeretnénk bővíteni 

 

https://www.youtube.com/@elte_tok
https://www.tok.elte.hu/alumni


További bizottsági feladatok közé tartozik a Kar  

• print és online hírtermékeinek szerkesztése (pld. Belső tájékoztató, prospektusok, Educatio 

kiadvány, ELTE Sportkisokos, belső telefonkönyv stb.) Ezeket már az új kari logóval igyekszünk 

megjelentetni. 

• események tervezése és megvalósítása: Rendezvények – diplomaünnep, diplomaosztó 

fotófallal, alkalmassági vizsgán ajándékok, ELTEfeszt (idén jelenléttel, HÖK sátorral, 

előadásokkal, tájékoztató anyagokkal, ajándékokkal – nagyon jól sikerült, sokan voltak 

kíváncsiak a TÓK programjaira) Nyílt Napok (idén jelenléttel: előadások, bemutató órák, 

újdonságként: Szülői Fórum, szóróajándékok, tájékoztató print anyagok, egyéb ajándékok) A 

december 10- programra a regisztráció folyamatban van, eddig 50 fő jelentkezését rögzítettük. 

Januárban is tervezünk egy Nyílt Napot, ott már pontosabb és hivatalosabb tájékoztatást 

tudunk majd adni a felvi.hu oldalon megjelentekkel összhangban. A KMRI szervezésében 

készülünk az Educatio oktatási szakkiállításra, ami a HUNGEXPO területén kerül 

megrendezésre január 13-15-ig. Itt külön TÓK standdal, prospektussal, szóróanyaggal 

készülünk, a standon a HÖK képviseli majd Karunkat. 

• A hallgatók hazai és a nemzetközi toborzásának támogatása: a KMRI segítségére 

számíthatunk fizetett hirdetésekkel, valamint a Tudományos és Nemzetközi Ügyek Irodája 

kollégái és a Nemzetközi Bizottság segítségével. A bent lévő külföldi hallgatókkal (Erasmus, 

KIDE) Romanoczki Ildikó és Nemes Zsófia kollégák foglalkoznak, felügyelik a kar nemzetközi 

közösségi média felületeit a Facebookon és az Instagramon, ahol főként a hallgatók felé 

osztanak meg nemzetközi programlehetőségeket, pályázati felhívásokat, saját készítésű 

tájékoztató anyagokat. Ezen felül információkat osztanak meg a kari honlapon nemzetközi és 

pályázati vonalon. A nemzetközi programokhoz kapcsolódóan személyes, illetve online 

tájékoztatókat is szerveznek a hallgatóknak. Ebben természetesen az Idegen Nyelvi és Irodalmi 

Tanszékre is számíthatnak, valamint a Nemzetközi dékánhelyettesre, Dr. Lehmann Miklósra. 

• Aktív közreműködés a Kar arculatának alakításában: egyetemi szintre került, a KMRI feladata 

lett az egységes egyetemi arculat kialakítása, aminek keretében megoldást kell kínálnia a karok 

és szervezeti egységek megjelenítési igényeire is. Ez folyamatban van, a kari igények 

összehangolása van most éppen soron, kari színek, honlap megjelenés volt éppen a mai, 

délelőtti egyetemi megbeszélés témája. 

Nagy változás előtt állunk a kari kommunikáció tekintetében: tapasztalt kommunikációs szakember 

csatlakozik hozzánk december 1-től, aki a TÓK-ot és a BGGYK-t fogja professzionálisan segíteni. Első, 

kiemelt feladata az új, Gyermekkultúra MA szakunk kampánystratégiájának kialakítása lesz.   

Tervek: 

• Az új Gyermekkultúra MA szakunkra fogunk fókuszálni, hogy minél több hallgatót tudjunk a 

TÓK-ra csábítani 

• ELTE TÓK arca kampány - stock fotók helyett igazi TÓK-os hallgatók kerülnek plakátjainkra, ez 

a fotózás múlt pénteken meg is valósult itt a Karon, hogy a nagy egységen belüli sajátosságot 

tükrözze 

• Egységes egyetemi megjelenés, Karok megkülönböztetése színekkel, de az arculati elemek 

egységes használata lesz irányadó 

• TikTok 

 

Budapest, 2021. december 2.                                                   Pálfalvi Judit 

                                                                                   a Kari Kommunikációs Bizottság elnöke 


